
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 3. november 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 37
I en kronik i Politiken den 31. oktober 2015 beskrives hverdagen for jordemø-
dre på en dansk barsels-/fødeafdeling. Af kronikken fremgår det, at kvinder,
der skal sættes i gang, sendes hjem pga. manglende kapacitet, at kvinder i
fødsel sendes til andre hospitaler, at kvinder, der venter på at kommet til,
glemmes, og at jordemødrene bukker under med stress og må sygemeldes.
På et samråd i Sundheds- og Ældreudvalget den 15. september 2015 udtalte
ministeren, at: ”det skal være trygt og sikkert at føde på de danske fødeafde-
linger”. Ministeren bedes i det lys forholde sig til kronikken og vurdere, om det
skitserede billede er tilfredsstillende for en fødeafdeling i Danmark anno
2015? Hvilke initiativer vil ministeren tage for at imødekomme udfordringerne
på fødeafdelingerne, særligt i lyset af at der ikke er tale om nye oplysninger,
jf. den tidligere ministers svar på SUU alm. del – spørgsmål 667, 668 og 831
(2014-15, 1. samling)?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carolina Magdalene Maier (ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carolina.Maier@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand
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